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Side 2

Spørgsmål 705: 

Ministeren bedes redegøre for, om Skatteministeriet fremover vil indgå i dialog med Dansk 
Vand- og Spildevandsforening om problemstillingerne.

Svar: 

Skatteministeriet har lige siden vandsektorloven blev vedtaget haft en tæt dialog med bl.a. 
Dansk Vand- og Spildevandsforening om, hvorledes skatteregnskabet skal udarbejdes, her-
under især om principperne for værdiansættelse af forsyningernes aktiver. Jeg kan i den 
forbindelse henvise til den daværende skatteministers svar af 14. februar 2011 på spørgsmål 
S 1083 stillet af Mette Gjerskov, der indeholder en udmærket gennemgang af den dialog, 
der har været.    

Der hersker imidlertid en grundlæggende uenighed om, hvilke principper der skal anvendes 
ved værdiansættelse af aktiverne. Denne uenighed har nu udmøntet sig i, at der kører en 
række sager ved Landsskatteretten. 

Dialog parterne imellem er en udmærket tilgang til at søge at få løst eventuelle uenigheder. 
På et tidspunkt er det imidlertid nødvendigt at gøre status og foretage en vurdering af, om 
der overhovedet kan ses en mulighed for en form for konsensus. Jeg tror, at diskussionerne 
om værdiansættelsesprincipper nu er nået det punkt, hvor uenigheden må finde sin afgørel-
se via klagesystemet. 


